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Z á p i s 

 
z 23. jednání Výboru pro kulturu a památkovou pé či Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 

konaného dne 14. 05. 2019 od 14:00 hod.  
RegioCentrum Nový pivovar, Hradec Králové 

 
 
Přítomni:  MUDr. Zdeněk Fink, Ladislav Bílek, Ivan Doležal, Josef Dvořák, Ing. arch. Jan Falta, 

František Kinský, Miroslav Kodydek, Vít Kotrbáček, PaedDr. Josef Lukášek, Bc. Miroslav 
Matějka, DiS., Jana Šandová, DiS., Ing. arch. Lenka Zídková 

 
Omluveni:  Ing. Anna Maclová, Pavel Marek, Mgr. Jaroslava Vydarená  
 
Hosté: Mgr. Martina Berdychová, Mgr. Kateřina Churtajeva, Mgr. Petr Kamenický, Filip Huml, 

Jakub Hrbáč, Milan Libich, Josef Horáček 
 

Program jednání: 

 
  1.  Zahájení  
  2.  Schválení programu, schválení hostů a volba ověřovatele zápisu  
  3.  Poskytnutí dotací na individuální účel – dotační fond - Mgr. Petr Kamenický, oddělení 

regionálního rozvoje 
  4.  Dotační programy v oblasti kultury a památkové péče na rok 2020 

5. Informace z koordinační schůzky k výročí Sametové revoluce 
  6. Různé 
  7. Závěr 

 
 
 
 
K bodu 1 
Zahájení  
 
Jednání zahájil a řídil předseda Výboru pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva Královéhradeckého 
kraje MUDr. Zdeněk Fink. Uvítal přítomné, upozornil na materiály, které byly všem členům výboru zaslány 
před zasedáním.  
  
 
K bodu 2 
Schválení programu, schválení host ů a volba ov ěřovatele zápisu  
 
Program 23. jednání Výboru pro kulturu a památkovou péči byl jednomyslně schválen. Schváleni byli i 
přítomní hosté jednání. Ověřovatelem zápisu byl zvolen PaedDr. Josef Lukášek.  
Ve složení Výboru pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva Královéhradeckého kraje došlo ke 
změně členů za ODS. K 30. 04. 2019 odstoupil Ing. Martin Soukup a na jeho místo byla jmenována Ing. 
arch. Lenka Zídková. Předseda výboru MUDr. Zdeněk Fink ji představil všem přítomným. 
 
  
USNESENÍ 23/112/2019/VKP 
Výbor pro kulturu a památkovou péči Královéhradeckého kraje 
I. s c h v a l u j e  
 1. program 23. jednání Výboru pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje 
 

 2. hosty na 23. jednání 
 

II.  v o l í  
  ověřovatelem zápisu PaedDr. Josefa Lukáška. 
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Hlasování:  
         Pro    12 
         Proti      0 
         Zdržel se                  0 
 
 
K bodu 3 
Poskytnutí dotací na individuální ú čel – dota ční fond - Mgr. Petr Kamenický, odd ělení regionálního 
rozvoje 
V souladu se Zásadami pro poskytování dotací a darů z rozpočtu Královéhradeckého kraje předkládáme 
k projednání žádosti o poskytnutí dotací z rozpočtu Královéhradeckého kraje na individuální účel. 
Jedná se o projekty, které věcně spadají do oblasti kultury a památkové péče a žádosti byly podány do 
30. 04. 2019. 
Finanční prostředky na podporu uvedeného projektu budou uvolněny v rámci II. změny rozpočtu kraje na 
rok 2019 (kapitola 48 dotační fond, odvětví individuální dotace). 
Jednotlivé níže uvedené projekty přišli představit jejich žadatelé: Jakub Hrbáč (Jízdárna Fest), Filip Huml 
(Výtvarně-divadelní artefakt Loď), Milan Libich a starosta města Jaroměř Josef Horáček (Sv. Barbora - 
vzpomínka na zakladatele a stavitele pevnosti Josefov). 
 
žadatel projekt účel náklady požadavek stanovisko Výboru KP 

JF Rychnov 

s.r.o. 
Jízdárna Fest 

Cíl projektu: Jízdárna Fest je první hudební 

festival v Rychnově nad Kněžnou. Cílovou 

skupinou jsou primárně rodiny s dětmi. Cílem 

festivalu je rozvoj regionálních kulturních a 

volnočasových akcí pro obyvatele a širokou 

veřejnost. Předmětná jednorázová akce posílí 

pospolitost obyvatel a zkvalitní a rozšíří 

volnočasový program pro veřejnost. Jízdárna 

Fest bude propagovat město Rychnov nad 

Kněžnou a krásné prostory rychnovského 

zámeckého parku prostřednictvím 

nejoblíbenějších interpretů české hudební 

scény, youtuberů a muserů pro děti. Dále 

jsme náš festival propojili s organizací Pferda, 

která se stará o děti s postižením. Chceme je 

na festivalu zapojit mezi ostatní účastníky – 

umožníme jim tam mít svůj stánek s 

občerstvením a být tak součástí 

nezapomenutelné události. Děti s postižením 

budou zapojeni do běžných každodenních 

aktivit. Spolek tak přiblíží svoji činnost 

občanům regionu Rychnovska. Realizace 

jednorázové akce Jízdárna Fest povede k 

podpoře subjektů podnikajících v oblasti 

pohostinství, ubytování a dalších službách. 

1.555.000 Kč 400.000 Kč 

Navrženo podpořit 

nižší částkou ve výši 

50.000 Kč  

 

Hlasování: 

Pro            5 

Proti         6 

Zdržel se  1 

 

Výbor nepřijal 

většinou hlasů 

žádné usnesení. 

Lodivadlo - 

Boatheatre, 

z.s. 

Výtvarně-

divadelní 

funkční 

artefakt - Loď 

Cílem projektu je vystavit plně funkční 

originální divadelně-výtvarný artefakt, 

pódium, nebo také sochu ve tvaru dnem 

vzhůru otočené lodi, která pomyslně poveze 

na své palubě pasažéry – umělce a diváky. 

Toto dřevěné rozložitelné a zastřešené 

pódium bylo navrženo scénografem Ing. 

Arch. MgA. Filipem Albrechtem na základě 

nápadu MgA. Filipa Humla, herce Divadla 

Drak a předsedy spolku Lodivadlo – 

Boatheatre, z.s. 

1.500.000 Kč 450.000 Kč 

Navrženo podpořit 

částkou ve výši 

200.000 Kč za 

předpokladu, že 

příspěvek ve stejné 

výši poskytne město 

HK  

 

Hlasování: 

Pro          10 

Proti          0 

Zdržel se   0 

Ochránci 

památek 

pevnosti 

Josefov - 

Ravelin No. 

XIV, z.s. 

Sv. Barbora - 

vzpomínka na 

zakladatele a 

stavitele 

pevnosti 

Josefov 

Cílem projektu je umístění sochy sv. Barbory, 

mimo jiné patronky dělostřelců, v centru 

pevnostního města Josefova na památku a 

zároveň poděkování všem, kteří se zasloužili 

o výstavbu a opravy pevnosti Josefov. Po 

menších úpravách byl vybrán model sochařky 

MgA. Barbory Chládkové. Hrubou přípravu 

sochy provede josefovský kameník Hynek 

Shejbal, který mimo jiné opravuje původní a 

vyrábí nové nedochované stavební prvky pro 

opravy hradeb. 

591.654 Kč 250.000 Kč 

Doporučeno ke 

schválení 

v požadované výši. 

 

Hlasování: 

Pro          10 

Proti          0 

Zdržel se   0  
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USNESENÍ 23/113/2019/VKP 
Výbor pro kulturu a památkovou péči Královéhradeckého kraje 
 
I. d o p o r u č u j e  

Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit/neschválit  poskytnutí dotací na individuální 
účely z rozpočtu Královéhradeckého kraje na rok 2019 a to na projekty uvedené v tabulce. 

 
Hlasování:  
Uvedeno v tabulce 
 
Odchod člena výboru Miroslava Matějky ve 14:50, Josef Lukášek nebyl přítomen hlasování o projektech 
Výtvarně-divadelní funkční artefakt – Loď a Sv. Barbora - vzpomínka na zakladatele a stavitele pevnosti 
Josefov. 
 
K bodu 4  
Dotační programy v oblasti kultury a památkové pé če na rok 2020 - Mgr. Kate řina Churtajeva, 
vedoucí odboru kultury a památkové pé če 
 
Odbor kultury a památkové péče připravuje na rok 2020 v oblasti kultury a památkové péče nové dotační 
programy. Kromě stávajícího programu KPG01 Podpora kulturních aktivit je navrženo tematicky vyčlenit a 
vytvořit dva nové programy v následujících oblastech: KPG03 Podpora zachování nemateriálního 
kulturního dědictví pro podporu rozvoje a zachování nemateriální tradiční lidové kultury a podpory 
subjektů činných v této oblasti a program KPG05 Podpora mobility v kultuře pro umělce a odborné 
pracovníky v oblasti kultury vyjíždějící z královéhradeckého kraje do zahraničí za účelem prezentace své 
činnosti a pro umělce odborné pracovníky přijíždějící do Královéhradeckého kraje na rezidenční pobyt. 
Program KPG06 Podpora činnosti muzeí a galerií, který byl v letošním roce vyhlášen poprvé, se osvědčil 
a zůstane s drobnými změnami zachován ve stávající podobě. V oblasti památkové péče byl ze 
stávajícího programu KPGU2 Obnova památkového fondu vyčleněn do samostatného programu účel 3 - 
KPG07 Obnova historických varhan a pro obnovu drobných památek (křížů, kapliček, božích muk, 
válečných hrobů a pietních míst aj.), které nejsou prohlášeny kulturními památkami, byl nově vytvořen 
program KPG08 Podpora památek místního významu. Vyhlášení a podání žádostí dotačních programů 
bude posunuto na dřívější termín, schválení programu Zastupitelstvem Královéhradeckého kraje by se 
mělo uskutečnit již 09. 09. 2019. Změny proběhnou i u hodnotících kritérií žádostí o dotaci a ve způsobu 
administrace. Podrobnější informace budou podány na příští schůzi výboru. Ing. arch. Jan Falta navrhl 
doplnit k programu KPG08 podmínku požadovat restaurátora i pro nepamátkový fond (v případě 
restaurátorských zásahů). 
 
USNESENÍ 23/114/2019/VKP 
Výbor pro kulturu a památkovou péči Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v  ě d o m í  

informace o změnách v dotačních programech v oblasti kultury a památkové péče na rok 
2020. 

 
 
K bodu 5 
Informace z koordina ční sch ůzky k výro čí Sametové revoluce - Mgr. Kate řina Churtajeva, vedoucí 
odboru kultury a památkové pé če 
 
Koordinační schůzka k výročí Sametové revoluce byla poprvé svolána v únoru t.r. z iniciativy náměstkyně 
hejtmana Mgr. Martiny Berdychové s cílem sjednotit plánované oslavy a akce královéhradeckých institucí. 
Druhá schůzka se uskutečnila 17. 04. 2019 v režii kanceláře hejtmana Královéhradeckého kraje. Do 
projektu se zapojily kromě Královéhradeckého kraje a Statutárního města Hradce Králové např. 
Univerzita Hradec Králové, Muzeum východních Čech, Studijní a vědecká knihovna, Filharmonie Hradec 
Králové, Klicperovo divadlo, Paměť národa východní Čechy a další. Jednotlivé instituce se vzájemně 
informovaly o svých projektech a termínech. Své aktivity, které se uskuteční v průběhu října a listopadu 
2019, byly zapsány do sdílené tabulky, uvažuje se i o společné propagaci. V rámci oslav proběhne např. 
odhalení desky u příležitosti přejmenování piazzetty v univerzitním kampusu na náměstí Václava Havla, 
divadelní představení, výstava Sametová revoluce očima fotografů, slavnostní koncert Filharmonie 
Hradec Králové nebo slavnostní koncert na Pivovarském náměstí a svíčkový průvod. Plánovaná 
konference a vydání sborníku příspěvků se z důvodu odstoupení Mgr. Lenky Jaklové z projektu 
neuskuteční. Všichni účastníci byli zároveň informováni o možnosti požádat na tyto akce 
Královéhradecký kraj o finanční prostředky (individuální dotaci). Další schůzky se uskuteční dle aktuální 
potřeby. 
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K bodu 6 
Různé 
 
Ing. arch. Jan Falta a Ivan Doležal informovali přítomné o jednání pracovní skupiny k projektu 
Revitalizace Braunova Betléma, která se uskutečnila 15. 04. 2019 na Kuksu. Dosud nebyly vyřešeny 
technické záležitosti a především majetkové vypořádání (odkup sochy sv. Garina), v řešení problému 
nedošlo k žádnému výraznému posunu. Náměstkyně hejtmana Mgr. Martina Berdychová informovala, že 
do této záležitosti vstoupil odbor kultury a památkové péče KHK a Národní památkový ústav, proběhla 
jednání s vedením Národního památkového ústavu a Ministerstvem kultury ČR. Ministerstvo nechá 
zpracovat nový odborný posudek, který by stanovil cenu památky, 8 mil. Kč je příliš vysoká. Předseda 
výboru MUDr. Zdeněk Fink vyjádřil rozladění ze své nedávné návštěvy Braunova Betléma, kde by dle 
jeho názoru stačily základní úpravy – zpevnění cestiček, sanace terénu (odvodnění) a konzervace 
samotné památky (pod dohledem NPÚ), nikoli nákladné projekty na výstavbu turistického centra apod., 
předkládané ze strany Revitalizace Kuks o.p.s. Společnost by se měla přednostně věnovat problematice 
cestovního ruchu, Výbor pro kulturu a památkovou péči bude její činnost pozorně sledovat a vyžádá si 
další informace. 
 
 
K bodu 7 
Závěr 
 
Po vyčerpání všech bodů programu poděkoval předseda Výboru pro kulturu a památkovou péči MUDr. 
Zdeněk Fink všem přítomným za účast a v 15:30 jednání ukončil.  

  
 
 

 

 
 
Zapsala: Mgr. Věra Doležalová 

……………………………………….. 
předseda výboru  

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu 


